
اقتصادی

مرحومنورادرآخرینگفتوگویرسانهای:

پایبندی به برجام تا این اندازه 
اشتباه بود

خبرگزاریحامیدولت:8ماهپسازحادثه

خبری از اجرای دستور وزیر صنعت درباره معدن زمستان یورت نیست

کوتاه اقتصادی

دبیرکلکانوننهادهایسرمایهگذاریایران:

شاخص کل بورس نماگر عملکرد 
مدیران بازار سهام نیست

شستاتأییدکرد

2 مدیر تهران نشین بابت دورکاری 
ماهی 17 میلیون تومان حقوق می گیرند

جدول نرخ سکه و ارز

صفحه ۴
چهارشنبه ۱۳ دی ۱۳۹۶ 

۱۵ ربیع الثانی ۱۴۳۹ - شماره ۲۱۸۰۹

قیمت)بهتومان(نوعسکه
1/510/000سکه تمام طرح جدید
1/470/000سکه تمام طرح قدیم

730/000نیم سکه
430/000ربع سکه

287/000گرمی
138/600هر گرم طلای 18 عیار

نوعارز
4/338دلار
5/465یورو
5/916پوند

1/176لیر ترکیه
1/180درهم امارات

مدیرعاملشستاحقوقنجومی۲عضوهیئتمدیرهیکشرکت
پتروشیمیزیرمجموعهشســتاکهحتیدرمحلکارخودمستقر

نیستندراتأییدکرد.
مرتضی لطفی مدیر عامل شســتا یکشــنبه  شب در گفت وگوی تلفنی با 
برنامه پایش گفت: بعد از فرمان 9 گانه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همه 
افرادی که مشمول ماده 241 قانون تجارت هستند و در دو یا چند جا عضو 
هیئت مدیره هستند، استعفا داده اند و ماده 241 قانون تجارت کامل در شستا 

انجام شده است.
مجــری برنامه در واکنش به صحبت های مدیر عامل شســتا اظهار کرد: 
در حال حاضر اســامی مختلفی دارم که در ســایت کدال نیز موجود است و 
افرادی از شرکت های زیر مجموعه شما در بیش از دو جا عضو هیئت مدیره 
هســتند، مانند آقایان ا. خ. عضو هیئت مدیره هلدینگ تاپیکو و بورس کالا ، 
ا. ت. عضو هیئت مدیره پتروشــیمی آبادان و استاندار کنونی استان فارس ، 
م. ش. نایب رئیس هیئت مدیره پتروشیمی مرجان و مدیر عامل و عضو هیئت 
مدیره پتروشــیمی شیمی بافت، م. م. عضو هیئت مدیره پتروشیمی فارابی و 
عضو هیئت مدیره سرمایه گذاری دانایان پارس و مدیر عامل پتروشیمی زنجان 

چرا این افراد اکنون چند جا عضو هیئت مدیره هستند؟
مدیر عامل شســتا در این ارتباط گفت: ما نمی توانیم شرکت ها را مجبور 
کنیم که اعضای هیئت مدیره خود را تغییر دهند، ولی می توانیم اشــخاص را 
وادار کنیم که اســتعفا دهند که این کار را کردیــم، ولی روند حذف افراد و 

جایگزینی برای آنها زمان بر است و باید به تایید بورس برسد.
لطفی درباره وضعیت انتقال دفاتر شــرکت های زیرمجموعه شســتا به 
تهران اعلام کرد: برخی شــرکت ها متاسفانه در دولت های نهم و دهم حتی 
ســه دفتر در تهران تاسیس کردند که ما می خواهیم با کار کارشناسی دفاتر 
تهران این شرکت ها را تعطیل کنیم و من هم از موافقان انتقال دفاتر به محل 

کارخانه هستم.
در این بین مجری برنامه پایش با افشــای حقوق نجومی دو عضو هیئت 
مدیره پتروشیمی فن آوران گفت: اکنون دو عضو موظف هیئت مدیره پتروشیمی 
فن آوران هر کدام ماهانه بیش از 17 میلیون تومان حقوق می گیرند و در تهران 
نشســته اند و به محل کارخانه نمی روند، چرا وضعیت این گونه اســت.لطفی 
در مورد وضعیت بازنشســتگان شرکت های زیر مجموعه شستا با بیان اینکه 
اقدامات خوبی در این ارتباط صورت گرفته اعلام کرد: ما مدیر عامل هلدینگ 
تاپیکو، هلدینگ دارویی و هلدینگ عمران که همگی بازنشســته بوده اند، را 
برکنار کردیم و بطور مثال در هلدینگ تاپیکو یک جوان پر انرژی را جایگزین 
کردیم .مجری برنامه در مورد وضعیت بازنشستگان شرکت های زیر مجموعه 
تاپیکو نیز پرسید: مدیر عامل پتروشیمی غدیر، قائم مقام پتروشیمی غدیر، عضو 
هیئت مدیره پتروشــیمی فارابی و مدیرعامل پتروشیمی آبادان اینها همگی 

بازنشسته هستند، چرا اکنون مشغول به کار هستند؟
لطفی در پاسخ گفت به دنبال جایگزین برای این افراد هستیم و به آنان 
اعلام کردیم که می توانیم بصورت 60 ســاعت در ماه از ظرفیت آنها استفاده 
کنیــم .وی در واکنش به این گفته های مجری برنامه پایش با تایید دریافتی 
و دورکاری ایــن دو عضو هیئت مدیره گفت: مدیرعامل این شــرکت مقیم 
خوزســتان است و دریافتی اش کم اســت، اما در حال تغییر دو عضو هیئت 
مدیره پتروشــیمی فن آوران هســتیم و به زودی این افراد برکنار می شوند و 

وضعیت حقوقی آنها را بررسی می کنیم.

بیــشاز۲40روزازحادثــهانفجارمعدن
زغالسنگزمســتانیورتآزادشهرگلستانو
کشتهشــدن44نفرازمعدنکارانمیگذرداما
هنوزازانتشارگزارشحقیقتیابواجرایدستور
فوریوزرایفعلیوسابقصنعت،معدنوتجارت

خبرینیست.
به گزارش ایسنا، با وجود دستور موکد دو وزیر فعلی و 
اسبق صنعت، معدن و تجارت بر لزوم رسیدگی فوری به 
حادثه انفجار زغال سنگ زمستان یورت آزادشهر گلستان 
و همچنین تشــکیل کمیته حقیقت یاب این حادثه به 
ریاســت وزیر صنعت، معدن و تجارت اکنون هشت ماه 
)بیش از 240 روز( از وقوع آن می گذرد اما هنوز گزارشی 

به مردم ارائه نشده است.
ابتدای آذرماه بعــد از پیگیری های صورت گرفته، 
وحید عابدین زاده - رئیــس اداره نظارت معادن وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت - اعلام کرد که »در نیمه آذر 
گزارش کمیته حقیقت یاب حادثه تلخ معدن زغال سنگ 
زمستان یورت آزادشهر گلستان نهایی و منتشر خواهد 

شد.«
اکنون علاوه بر هشت ماه گذشته، از آخرین موعدی 
که برای این گزارش اعلام شده بود، سه هفته می گذرد.

کمیته حقیقت یاب که در زمان وقوع حادثه یورت به 
دستور نعمت زاده - وزیر وقت صنعت، معدن و تجارت 
- شامل کارشناسان سازمان نظام مهندسی معدن ایران 

و تعدادی از کارشناســان کهنه کار این بخش به همراه 
مقامات دولتی حوزه معدن تشکیل شد و پیگیری هایی 
که در آن صورت گرفته است، نشان از نهایی شدن گزارش 
حادثه معدن زغال سنگ زمستان یورت آزادشهر گلستان 
دارد. به طوری که از جانب رئیس سازمان نظام مهندسی 
معدن ایران گفته شد »امضاهای اعضا برای تایید گزارش 
دریافت شده است و این گزارش دست معاونت معدنی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت است، ولی به نظر می رسد 

این معاونت فعلا قصد انتشار این گزارش را ندارد.«
با وجود آنکه تقریبا اظهارنظر کارشناسان و گزارش 
ارائه شــده به دادگستری گلســتان جزئیات حادثه و 
مقصران آن را اعلام کرده اســت عدم انتشــار گزارشی 

که دســتور فوری دو وزیر را در دوره مختلف روی خود 
داشته، جای تامل دارد.

موضــوع حادثــه ای کــه در معدن زغال ســنگ 
زمســتان یورت آزادشهر گلستان رخ داد، معلول ایمنی 
بسیار پایین معادن زیرسطحی کشور است که عمده این 
معادن، معادن زغال سنگ هستند و به خاطر وجود گاز 
در تونل های خود و فرســودگی تجهیزات احتمال وقوع 
انواع حوادث و انفجارها در این معادن بسیار بالاست که 
می تواند حادثه های بزرگی را مانند حادثه یورت رقم بزند.

در حادثه انفجار معدن زغال ســنگ یورت زمستان 
در آزادشهر استان گلستان 44 نفر از معدن کاران جان 

باختند.

براســاسآمارها،وارداتپوشاکازنظروزنی
ششبرابروبهلحاظارزشبیشاز10برابرافزایش

یافتهاست.
به گزارش ایسنا، مروری بر آمارها نشان می دهد واردات 
وزنی پوشاک در سال 95 نسبت به سال 85 بیش از شش 
برابر رشد داشته است. در شرایطی که میزان واردات در 

سال 85 حدود یک هزار تن بوده اما در سال 95 این مقدار 
به 6200 تن رسیده است. از نظر ارزش هم در سال 1385 
پنج میلیون و 855 دلار پوشاک وارد شده که این رقم در 
سال 95 با افزایش بیش از 10 برابری به 60 میلیون دلار 
رسیده است.مروری بر آمارهای صادراتی گویای این است 
که وضعیت کشور در حوزه صادرات پوشاک در سال های 

گذشته به طور دائم روندی رو به افول را طی کرده و شاید 
بتوان گفت نقطه اوج آن سال 1388 بوده است. در مدت 
10 سال گذشته صادرات انواع پوشاک ایرانی از 10 هزار 
و 800 تن در ســال 1385 به 3800 تن در سال 1395 

رسیده و حدود سه برابر کاهش یافت است.
از نظر ارزش نیز در شرایطی که حجم این صادرات در 

سال 1385 معادل 130 میلیون دلار بوده در سال 1395 
این رقم به 46/2 میلیون دلار رسیده است.

عمده صادرات پوشــاک ایران به کشورهای عراق  و 
افغانستان است. همچنین تولید پوشاک بین سال های 85 
تا 90 از 283 هزار به 300 هزار تن رسیده اما در سال های 

91 تا 95 ثابت بوده است.

براساسآمارهاونسبتبهسال85

واردات پوشاک 10 برابر شده است

مدیرعاملشــرکتمنابعآبایرانگفت:
یکیازاندوختههایمنابعآبدربهار،ذخیره
برفاستکهدرحالحاضردراکثرنقاطکشور

ذخیرهبرفصفراست.
به گزارش صداوســیما، محمد حاج رســولی ها 
با اشــاره به اینکه برودت هوا در روزهای گذشته به 
نحوی نبوده که بارش به صورت برف ذخیره شود، 
افزود: تا پایان زمســتان باید میزان بارش ها به 71 
درصد برســد که این روند درحال حاضر 30 درصد 

است.
وی گفت: به دلیل محدودیت منابع آب، میزان 
خروجی آب از ســدها برای کشاورزی قطعاً جیره 
بندی خواهد شد به اندازه ای که تأمین آب شرب به 
خطر نیفتد و بتوانیم آب کشاورزی را تأمین کنیم.

حاج رسولی ها گفت: جیره بندی آب کشاورزی 
در حوضه آبریز فارس پارسال نیز انجام شد اما امسال 
دامنه این محدودیت در سطح کشور در بسیاری از 

حوضه های آبریز اجرا می شود. 
5۷درصدکاهشبارش

مدیرعامل شرکت منابع آب ایران گفت: با گذشت 
بیش از صد روز از سال آبی 97-96، در کشور فقط 
31 میلیمتر بارش گزارش شده درحالیکه این رقم 
باید 72 میلیمتر باشــد بنابراین 57 درصد کاهش 

بارش در این مدت ثبت شده است.
حاج رسولی ها افزود: اثرات این کاهش بارش در 
حوضه های آبریز اصلی کشور متفاوت است و اثر آن 
در بعضی از حوضه های آبریز در منابع سطحی و در 
برخی دیگر، در منابع آب زیرزمینی نمایان می شوند.

وی گفت: در حوضه آبریز خزر در طول صد روز 
گذشــته، کشت انجام نشده و مصرف آب در بخش 
کشاورزی نداشتیم این درحالیست که شرایط حوضه 
آبریز خزر خیلی خوب است اما کاهش 57 درصدی 
بارش در دو حوضه اصلی آبریز اثر گذار اســت که 
در حوضه آبریز خلیج فارس و دریای عمان بیشــتر 
بر روی آب های ســطحی تأثیرگذار اســت ولی در 
حوضه فلات مرکزی تاثیرات آن بر روی منابع آب 

زیرزمینی بیشتر است.
مدیرعامل شرکت منابع آب ایران گفت: در حوضه 
آبریــز خلیج فارس و دریای عمان کاهش بارش 65 
درصدی ثبت شــده و در حوضه فلات مرکزی 78 

درصد کاهش بارش گزارش شده است.
وی اضافه کــرد: این پراکنش کاهش بارندگی، 

مشکل را در حوضه های آبریز اصلی و فرعی دوچندان 
کرده است.

حاج رسولی ها گفت: در بسیاری از حوضه های 
اصلی و فرعی کاهش بارش بالای 70 تا 80 درصد 
اســت که در میــزان آب های ســطحی و آب های 

زیرزمینی تأثیرگذار است.
وی درباره میزان ورودی آب به ســدهای کشور 
گفت: در صد روز گذشــته ورودی آب به سدهای 
کشــور حدود 30 درصد کاهش نســبت به زمان 
مشــابه پارسال نشــان می دهد و درحالیکه میزان 
ورودی آب به سدها در سال گذشته در زمان مشابه 
6 میلیارد و 250 میلیون مترمکعب بود، این رقم در 
سال جاری به 4 میلیارد و 500 میلیون مترمکعب 

کاهش یافته است.

باتوجهبهنحوهبارشها؛

ذخیره برف در کشور به صفر رسید

عضوهیئتمدیرهاتحادیهگلوگیاهکشور
باانتقادنســبتبهنابودیهــزارانهکتاراز
جنگلهایهیرکانیشمشــاددرشمالکشور،
خساراتواردهرابسیاربالادانستوگفت،آیااین
استثمرهتلاشبیحاصلدولتتدبیروامید؟

ایزدی فر طی نامه ای که خطاب به رئیس سازمان 
جنگل ها نوشــته، آورده است: واقعاً جای بسی تأسف 
است بی تفاوتی مسئولان گذشته و همه مسئولان آن 
سازمان به نابودی هزاران هکتار از جنگل های هیرکانی 
شمشاد  در سرتاسر منطقه شمال کشور از آذربایجان تا 
گرگان که به دلیل ورود بلایت و آفت شب پره همراه 

گیاهان قاچاق وارد کشور شده و هیچ گونه اقدام مؤثر و 
به موقع و کامل و جامعی در دفع آن و تعقیب مسببین 

این فاجعه بزرگ ملی به عمل نیامده است.
وی افــزود: هم اکنون خســارات وارده با هزاران 
میلیارد دلار و در طی هزاران سال قابل جبران نیست 
چه رسد به نابودی کل جنگلهای کشور و در خطر قرار 
گرفتن همه گیاهان پارکی و محصولات کشاورزی آیا 
این است ثمره تلاش بی حاصل دولت تدبیر و امید چه 
کســی پاسخگو است آیا مسئولان وزارت کشاورزی و 
منابع طبیعی و حتی دولت نباید در محضر ملت شریف 
ایران و قوه قضائیه پاسخگو باشند؟ رواج روزافزون قطع و 

قاچاق درختان جنگلی و تبدیل جنگل های طرح اسکان 
دام برخلاف قرارداد منعقده بین سازمان منابع طبیعی و 
دامدار، طرح های قدیمی واگذاری ده هکتاری به احداث 
شهرک ها و...، آیا قابل بررسی و تعقیب قضایی نیست؟
عضو هیئت مدیره اتحادیه گل و گیاه کشــور در 
خصوص منشأ بروز آفت و راه مبارزه با آن تأکید کرد: 
ابتــدا این آفت به جنگل های چین حمله کرده بعد به 
جنگل های روســیه و آلمان حمله نموده که هر ســه 
کشور سریعاً با آن مبارزه و مانع ایجاد خسارت شدند 
به ایران هم از طریق گیاهان قاچاق وارد شده متأسفانه 
تا سه سال با وجود ارسال صدها نامه هیچگونه اقدامی 

در مبارزه با این آفت و واردات گیاهان قاچاق به عمل 
نیامده فقط در سال گذشته منطقه ناچیزی در گیلان و 
چالوس با محلول پاشی وسیله bt حشره کش بیولوژیک 
و تله گذاری مبارزه شــده و خیلی زود شب پره )آفت( 
در مقابل bt مقاوم شــده ولی آلمان ها با آزمایشات و 
تحقیقات مؤثر موفق شــدند با میمازول که از شــیره 
درختی به نام چلیش اســتخراج شده مبارزه را ادامه 

داده و در این سه کشور آفت را نابود سازند.
ایزدی فر با تأکید مجدد بر اینکه این آفت با گل های 
قاچاقی که از باکو وارد کشور شده بود، از نبود اقدامی 

اساسی از سوی سازمان مبارزه با قاچاق خبر داد.

عضوهیئتمدیره»اتحادیهگلوگیاه«مطرحکرد

انتقاد از تخریب هزاران هکتار از جنگل های شمشاد در شمال کشور

گروه اقتصادی-
یافتن ادامه میگویند اقتصادی کارشناسان
التهاباتروزهایاخیر،بازارهایمختلفراتحت
تأثیرقراردادهومعیشــتمردمرادچاراختلال

کردهاست.
چند روزی است که برخی شهرهای کشور با حضور 
دوگروه از افراد مواجه است که بعضا با آشوب و تخریب 
اموال عمومی همراه گردیده اســت. یــک گروه از این 
افراد را مردم عادی تشکیل می دهند که در پی ادامه دار 
شــدن رکود اقتصادی و مشــکلات اقتصادی از جمله 
گرانی کالاهای اساســی، دچار تنگی معیشت هستند و 
بــا حضور در خیابان ها تلاش می کنند صدای خود را به 

گوش مسئولان برسانند.
در بین این افراد کسانی هستند که از این موقعیت 
اســتفاده کرده و اعتراضات مردم را به آشوب، اغتشاش 
و تخریب اموال عمومی می کشانند تا از این آب گل آلود 

برای خود و هدایت کنندگان آنها ماهی بگیرند.
اما به اعتقاد کارشناســان اقتصادی، ادامه دار شدن 
این وضعیت در هفته گذشــته، مشکلات زیادی را برای 
مردم و معیشت آنها بوجود آورده و حتی بازارهای مالی 

را تحت تأثیر قرار داده است.

در همین رابطه یک کارشناس بازار سرمایه، معتقد 
اســت که تجمعات غیرقانونی و اعتراضات که در برخی 
موارد به تخریب اموال عمومی می انجامد می تواند به عنوان 
یکی از عوامل گریز سرمایه از اقتصاد و بازار سهام کشور 

مطرح باشد. 
منصور کریمی با  اشاره به افت شدید شاخص بورس 
در روزهای گذشته، به خبرگزاری تسنیم گفت: مشاهده 
می شود در این روزها سرمایه گذاران با ابهام و تردید اقدام 

به معامله در بورس می کنند.
وی در ادامــه از اعتراضات مردمی به عنوان یکی از 
ریسک های مهم اقتصاد و بورس کشور یاد کرد و اذعان 
داشــت: تجمع های اخیر علاوه بــر این که موجب گریز 
سرمایه از اقتصاد و همچنین بازار سهام می شوند در بعد 
ملــی و خارجی نیز می توانند به عنوان مانعی برای ورود 
ســرمایه خارجی به اقتصاد کشــور و بازار سهام مطرح 
باشــند.یک کارشناس دیگر هم می گوید آنچه امروز در 
کف خیابان ها می بینیم نه تنها نتیجه ای در بهبود فضای 
اقتصــادی جامعه ندارد بلکه وضعیــت زندگی مردم را 
ســخت تر خواهد کرد. باید توجه کنیم که آمریکا برای 
رســیدن به اهداف خود به دنبال بهانه هایی اســت که 
این گونه اغتشاشــات، بهانه لازم را برای افزایش فشــار 

تحریم ها علیه ایران فراهم می کند.مسعود براتی معتقد 
است: باید مراقب باشیم عده  دیگری به اسم منافع مردم 
به دنبال فروختن سرمایه های مردم به دشمنان نباشند، 
راه درســت پیگیــری اقتصاد مقاومتی اســت که حل 
مشــکلات اقتصادی مردم از مسیر آن میسر است، هم 
دولت و هم مجلس و هم رســانه های کشور باید این راه 
درست را دنبال کنند.علاوه بر این بر اساس گزارش های 
کارشناسی، این وضعیت می تواند بر جایگاه بین المللی 
کشور اثر منفی بر جای بگذارد و با ارائه تصویری ناامن 
از کشــور، رتبه و جایگاه اقتصادی کشــورمان را تحت 
تأثیــر قرار دهد که آثار نفی در پی خواهد داشــت. به 
عنوان نمونه، این وضعیــت موجب تردید و صرف نظر 
شرکتهای خارجی خواهد شد که ایران را به عنوان مقصد 

سرمایه گذاری خود در نظر گرفته اند.
کشاورزان:معیشتماراسختترنکنید

کشــیدن اعتراضات مردم به ســمت آشوب وحتی 
صدای مردم و کشاورزان را هم درآورده است. بر اساس 
گزارش تســنیم، کشاورزان نمونه ای که دیروز از اقصی 
نقاط کشــور به تهــران آمده بودند، به اغتشــاش ها و 
ناامنی هایی که برخی به بهانه مشکلات اقتصادی مردم 
ایجاد کرده اند واکنش منفی نشــان دادند و پیامشان به 

آشــوبگران این بود که »تولید و معیشت ما را سخت تر 
نکنید«.دبیر انجمن صنفی کســب و کارهای اینترنتی 
هم می گوید »در اختلال چند روز اخیر فروش کسب و 
کارهای اینترنتی افت شدید و مشهودی داشته و تمامی 
کســب و کارها متضرر شدند و بازار تنزل کرد؛ کسب و 
کارهای تلگرام و اینستاگرام نیز صددرصد ضرر کردند.«
رضا الفت نســب به خبرگزاری فارس گفته اســت: 
افرادی اغتشاش می کنند و نتیجه آن بر سر کارآفرینانی 
کــه در این مملکــت کار می کنند، مالیــات و هزینه 

می پردازند و ایجاد شغل کرده اند آوار می شود. 
البته روز گذشته وزیر ارتباطات با عذرخواهی از کسب 
و کارهای نوپای فضای مجازی که به دلیل شرایط اخیر 
و مسدود شــدن موقتی برخی پیام  رسانه ای اجتماعی 
متضرر شــده اند، از مذاکره با شورای امنیت کشور برای 

رفع محدودیت ها خبر داده است.
تأکید می شود که بسیاری از مردم نسبت به وضعیت 
گرانی و بیکاری گله مند هستند و باید صدای آنان از سوی 
مسئولان شنیده شده و برای مشکلات آنان فکری شود، 
یعنی هم مسئولان باید برای حل مشکلات معیشتی مردم 
فکری کنند و هم مردم باید صف خود را از آشــوبگران 

جدا کرده و فضا را به سمت آرامش ببرند.

کارشناسانمطرحکردند

ناآرامی ها اختلال در بازارها را
 به دنبال داشته است

شــرکتصادراتگازایرانکهازآذرماهسال
گذشتهبنابهدستوروزیرنفتمنحلشدهبود،با
انتصابامیرمعینیازسویمدیرعاملشرکتملی

نفتایراندوبارهاحیاشد.
به گــزارش خبرگزاری فارس اوایــل فعالیت دولت 
یازدهم بود که هیئت  مدیره شــرکت ملی نفت با صدور 
مصوبه ای انحلال شرکت ملی صادرات گاز را رسما اعلام 
کرد و فعالیت های صادرات گاز از مســیر خط لوله را به 

مدیریت بازرگانی شــرکت گاز و صادرات LNG را به امور 
بین الملل شــرکت نفت واگــذار کرد.پس از این تصمیم 
مســئولیت صادرات گاز توســط خط لوله رسما به امور 
بین الملل شــرکت ملی گاز ایران سپرده شد. همچنین 
صادرات گاز از دیگر طرق به شرکت ملی نفت ایران واگذار 
گردید و بر این اساس مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران  
علی امیرانی را به عنوان سرپرست این بخش انتخاب کرد.
اما پس از انحلال شرکت صادرات گاز، قراردادهای صادرات 

گاز ایران مانند قرارداد صادرات گاز به عمان، پاکستان و 
برخی دیگر از مشــتریان ایران به مشکل برخورد و حتی 
زمســتان سال گذشته به علت نبود مجموعه ای واحد به 
منظور ســرو سامان دادن به قراردادهای گازی، صادرات 
گاز ترکمنستان به ایران قطع شد که مردم شمال کشور 
را دچار مشــکل کرد.این روند موجب شــد که در طول 
چند سال گذشــته شــرایط برای افزایش صادرات گاز 
ایران فراهم نشــود تا اینکه دیروز علی  کاردر در حکمی 

مدیرعامل شــرکت صادرات گاز ایــران را منصوب کرد.
در حکم مدیرعامل شــرکت ملی نفــت ایران خطاب به 
امیرمعینی آمده اســت: »نظر بــه مراتب تعهد و تجارب 
جنابعالــی و با توجه به تصمیــم متخذه مجمع عمومی 
شرکت ملی صادرات گاز ایران در جلسه مورخ 12 آذرماه 
1396، به موجب این حکم به عنوان مدیرعامل شــرکت 
صادرات گاز ایران منصوب می شوید. توفیق جنابعالی را 
در انجام وظایف و امور محوله از خداوند متعال خواستارم.

یکسالپسازانحلالتوسطزنگنه

شرکت صادرات گاز دوباره احیا شد

مدیرعاملشهرجدیدپرندگفت:شهرجدید
پرندمشکلابنیهنداردونهایتاًتاپایانسالجاری

ویاتاخردادماهبهپایانمیرسد.
ســید علی اکبر طاهری در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس، در پاســخ به این ســؤال که قائم مقام وزیر راه و 
شهرسازی در طرح مسکن مهر از طرح پیشنهاد ی اتمام 
مســکن مهر در یک بازه زمانی دو ساله خبر داده  است؛ 
آیا اتمام واحدهای مسکن مهر پرند نیز به دو سال آینده 
کشیده خواهد شد، گفت: این اظهارات از زبان قائم مقام 
وزیر راه و شهرسازی در طرح مسکن مهر به صورت کلی 

و برای تمام واحدهای مسکن مهر بیان شده است و اتمام 
واحدهای مسکن مهر تا دو سال به فراخور شهرها و برخی 

پروژه ها مطرح شده است.
وی با  اشاره به اینکه شاید پروژه مسکن مهر در یک 
شهر تا دو ماه دیگر و یا در یک شهر تا چهار ماه دیگر به 
اتمام برسد، اضافه کرد: اما شهر جدید پرند مشکل ابنیه 
ندارد و نهایتاً تا پایان سال جاری و یا تا خردادماه به پایان 
می رسد.مدیرعامل شهر جدید پرند ادامه داد: دستگاه های 
خدمات رسان برای تسریع در تکمیل واحدهای مسکن 
مهر باید همکاری بیشتری با ما داشته باشند و برنامه های 

خود را اعلام کنند؛ چراکه به محض خروج این دستگاه های 
خدمات رسان از سایت ها کار محوطه سازی و آسفالت نیز 

توسط شرکت عمران به اتمام می رسد.
طاهری با بیان اینکه پیشــرفت فیزیکی واحدهای 
مســکن مهر در این شــهر 88 تا 90 درصد است، بیان 
کرد: مســکن مهر شهر پرند مشــکل ابنیه ندارد و تنها 
مشکل آن محوطه ســازی و آماده سازی معابر است که 
پس از نصب انشعابات از سوی دستگاه های خدمات رسان، 
محوطه سازی و آماده سازی انجام و واحدهای مسکن مهر 

تکمیل خواهد شد.

وی افزود: در حال حاضر در شــهر جدید پرند 17 تا 
18 هزار متقاضی مؤثر مســکن مهر که قرارداد دارند و 
هفت هــزار واحد فاقد متقاضی وجود دارد که تلاش ما 
این است تا این واحدها به صورت یکجا به دستگاه هایی 

که مثلًا 300 تا 400 عضو دارند، واگذار شود.
مدیرعامل شهر جدید پرند در پاسخ به این سؤال که 
مگر دولت به وزارت نیرو بابت نصب انشعابات مبلغ 800 
میلیارد تومان از محل اوراق خزانه اسلامی کمک نکرد، 
گفت: ما نیز این خبرها را شنیده ایم اما به هرحال باید این 
دستگاه های خدمات رسان هرچه سریع تر پای کار بیایند.

زمان تکمیل مسکن مهر پرند اعلام شد

دبیرکلکانوننهادهایسرمایهگذاریایرانبابیاناینکهبالاوپایین
رفتنشاخصنشاندهندهعملکردمدیرانسازمانبورسنیست،گفت:
مدتهاانتقادبهروندحرکتومحاســبهشاخصبهویژهدرزمانرشد

وجودداشتهاست.
سعید اسلامی بیدگلی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، گفت: با وجود حجم 
فسادها و روش های متقلبانه در اقتصاد، تنها را نجات اقتصاد ایران از این وضعیت 

افزایش شفافیت و توسعه آن در تمام بسترهای اقتصادی است.
وی افزود: در حال حاضر احتمال وجود فســادهایی در کشور وجود دارد که 
با گذشــت حدود 40 سال از آن اما هنوز کشف نشده است، اما  بازار سرمایه به 
دلیل ویژگی شــفافیت آن به گونه ای اســت که اگر فسادی بروز یابد طی مدت 

کوتاهی کشف و در معرض عموم قرار می گیرد.
دبیرکل کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران با بیان اینکه نباید به خاطر یک 
رخداد اشتباه ناشر و حسابرس، اعتماد عمومی را از بازار سلب کرد، گفت: تنها راه 
نجات اقتصاد ایران از این حجم فساد شفافیت است و حتماً باید کنترل بر روی 
حسابرسان و صورت های مالی به طرز صحیحی وجود داشته باشد و حسابرسی 

که  اشتباه کرده با جریمه های سنگین مواجه شود.
اسلامی بیدگلی در برابر این پرسش که چرا شاخص کل قیمت و بازده نقدی 
بورس تهران معرف واقعیت های روز بازار سهام نیست، گفت: شاخص کل بورس 
قرار است نشان دهنده کلیت بازار باشد و مدت ها انتقاد به روند حرکت و محاسبه 

شاخص به ویژه در زمان رشد وجود داشته است.
وی با بیان اینکه مدیران و خبرنگاران بازار سرمایه باید به یاد داشته باشند 
که بالا رفتن و پایین رفتن شاخص نشان دهنده عملکرد مدیران سازمان بورس و 
بازار سرمایه نیست، تاکید کرد: اینکه شاخص کل افت می کند باید مدیر سازمان 
بورس با حساسیت زیادی به یکسری اقدام ها برای جلوگیری از ریزش این نماگر 
اقدام نماید، انتظار درستی نیست.به گفته این مقام مسئول، سازمان بورس موظف 
به حفظ شــاخص کل بورس نیست، بلکه موظف به شفافیت عملیاتی و نظارت 
درست بر عملیات بر بازار است. حال اگر کارخانه ای آتش می گیرد و افت قیمت 
سهام آن به ریزش شاخص کل بورس می انجامد، تقصیر مدیران سازمان بورس 
نیســت، بلکه جایی در اقتصاد ایراد دارد که انتظار می رود تأثیر خود را بر بازار 

سرمایه به عنوان مظهر شفافیت بگذارد.
برخوردهایانضباطیدربازارسهامشدیدترمیشود

معاون نظارت بر بورس ها و ناشــران ســازمان بورس اعــلام کرد: با اجرای 
دستورالعمل های جدید، برخوردهای انضباطی در رابطه با دستکاری های احتمالی 

و استفاده اطلاعات نهانی شدید و جدی تر می شود. 
به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی، حسن امیری اظهار کرد: یکی از بحث های 
جدی که از ابتدا در هیئت مدیره سازمان مطرح می شد این بود که افشای گزارش 
پیش بینی درآمد هر سهم اختیاری باشد که اعضای هیئت مدیره سازمان اختیاری 
بودن آن را مضر به حال بازار سرمایه تشخیص دادند و جمع بندی آنها این بود که 
اختیاری بودن افشای گزارش پیش بینی درآمد هر سهم باعث خط دهی به بازار 
خواهد شد.وی همچنین از اهمیت یافتن بیش از پیش گزارش های ماهانه خبر داد 
و گفت: با اجرای دستورالعمل های جدید، برخوردهای انضباطی شدیدتر و جدی تر 
باید مورد توجه قرار بگیرد، به خصوص در رابطه با دستکاری های احتمالی و استفاده 

اطلاعات نهانی، که این موضوع نیز در دستور کار هیئت  مدیره سازمان است.
معاون نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان بورس و اوراق بهادار درخصوص 
نمادهای تعلیق شده فعلی نیز عنوان کرد: به زودی همه نمادهایی که شفاف سازی 

کرده و ابهامات خود را رفع کرده باشند، بازگشایی می شوند.

* مرحله دوم عرضه اوراق گواهی ســپرده سرمایه گذاری)عام( یک ساله 
بانک آینده از روز دوشــنبه 11 دی ماه 1396، آغاز می شود. این اوراق 
یک ســاله و با نرخ سود ســالانه 16)شانزده( درصد، به صورت روزشمار 
و معاف از مالیات عرضه می شــود. پرداخت سود به صورت ماهانه و نرخ 

بازخرید 14)چهارده( درصد، قبل از سررسید است. 
عرضه این اوراق در واحدهای1 )یک( میلیون ریالی و از تاریخ 11 لغایت 
17 دی ماه به مدت 6 روز کاری خواهد بود. علاقه مندان، می توانند؛ جهت 
کسب اطلاعات بیشتر و خرید اوراق به شعب بانک آینده در سراسر کشور 

و یا به تارگاه بانک به نشانی www.ba24.ir مراجعه فرمایند.
*نایبرئیساتحادیهباغدارانگفت:صادرات500هزارتنسیب،
تنهاراهکارخروجازرکودبازارفعلیاســت.مجتبیشادلودر
گفتوگوباباشگاهخبرنگارانجوان،درخصوصمشکلاتباغداران
مبنیبرعرضهســیبدربازاراظهارکرد:باتوجهبهمشکلات
اقتصادیخانوار،تقاضایچندانیدربازاروجودنداردواینامر
باغدارانراباچالشهایجدیروبهروکردهاســت.ویدرادامه
افزود:باتوجهبهمازادتولیدسیب،محدودیتدرصادرات،لطمه
جدیبهتولیدکنندگانواردمیکند.شادلوادامهداد:صادراتبیش
از500هزارتنسیبتنهاراهکارخروجازرکودبازارفعلیاست.
نایبرئیساتحادیهباغدارانبابیاناینکهدراینبخشذخایر
زیادیوجوددارد،گفت:نبودصادراتومشــکلروانیحاکمبر

بازارسیب،لطمهجدیبهتولیدداخلواردکردهاست.
* معــاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی اعلام کرد: رشــد بخش 
کشاورزی در چهار سال گذشته به طور مستمر مثبت و در سال گذشته 
5/7 درصد بوده که نشــان دهنده پایداری تولید کشاورزی است. عباس 
کشاورز در برنامه »رودررو« شبکه چهار سیما با اشاره به اینکه در اجرای 
سیاســت های اقتصاد مقاومتی برای افزایش تولید 9 محصول کشاورزی 
موثر در امنیت غذایی برنامه تهیه و مصوب شده است، خاطرنشان کرد: 
در سال های 90 تا 92 ضریب خودکفایی در انرژی غذایی به 80 درصد 
رســیده اســت. وی با بیان اینکه 10 درصد تولید محصولات کشاورزی 
کشور به صورت دیم صورت می گیرد، تصریح کرد: تامین امنیت غذایی 
با اتکا به تولید داخلی در کشورهای جهان محوریت دارد و نگرش تجاری 

و اقتصادی به کشاورزی، اولویت بعدی کشورهاست.
*مســئولکمیتهحلاختــلافاتحادیهپیراهــندوزانو
پیراهنفروشانبابیاناینکهمشکلآشوبگران،اقتصادینیست،
گفت:باتوجهبهمختلشدنکسبوکار،اصنافخواهانمبارزه
بدوناغماضباآشوبگرانهستند.جواددرودیاندرگفتوگوبا
فارسباانتقادازناآرامیهایاخیرگفت:اغتشاشگرانوآشوبگران
باشلوغکاریدرخیابانهایشهر،کسبوکارمردمرابههمریخته
ومانعکسبشدهاند.ویافزود:آشوبگراندقیقاازساعتاوج
کارکسبهیعنی5یا6غروببهخیابانهامیریزندومغازهداران
برایجلوگیریازآسیبهایاحتمالیمجبوربهتعطیلیمغازهها
میشوند.ویاظهارداشت:بیوجدانهاییکهپرچمکشوررابه
آتشمیکشــندواموالعمومیوبانکهاراتخریبمیکنند،
هدفشانبیانمشکلاتاقتصادینیست،بلکهاینهامیخواهند

بهنظامومملکتضربهبزنند.

اصفهان- خبرنگار کیهان:
مدیرعاملفولادمبارکه،کیفیت،قیمترقابتیوتحویلبه

موقعرابیشترینمباحثموردنظرمشتریانفولاداعلامکرد.
بهرام ســبحانی  در گردهمایی شرکت های تولیدکننده لوازم خانگی 
و شــرکت فــولاد مبارکه اصفهان که با تاکید بر توســعه همکاری های 
فنی و تجاری و با هدف حمایت متقابل از تولید ملی و اشــتغال برگزار 
شــده بود افزود: موضوعات کیفیت محصول، قیمت رقابتی و تحویل به 
موقع محصول ها بیشترین مباحث مدنظر مشتریان فولاد مبارکه بوده و 
بهترین حالت این است که انتهای خط تولید فولاد مبارکه ابتدای خط 
تولید دیگری باشــد؛ از این رو اراده فولاد مبارکه بر این اســت که ورق 
خود را به دســت مصرف کننده واقعی، یعنی سازندگان داخلی کشور از 
جمله تولیدکنندگان لوازم خانگی برساند و این برای فولاد مبارکه باعث 

افتخار است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به سرمایه گذاری های 
فولاد مبارکه در بخش توســعه های شرکت، تصریح کرد: سرمایه گذاری 
فولاد مبارکه در بخش های مختلف کشــور با هدف بزرگ کردن شرکت 
نبوده؛ بلکه فولاد مبارکه با این اقدام کوشیده است زنجیره فولاد کشور 

را کامل کند و تولید اقتصادی به ارمغان آورد.
وی اظهار کرد: به طور قطع دستاوردهای فولاد مبارکه و همکاری های 
این شــرکت با سایر صنایع داخلی به توسعه فضای کسب و کار، کسب 
سود بیشتر برای ذینفعان و در نهایت دستیابی به اهداف سند چشم انداز 

و شکوفایی هرچه بیشتر اقتصاد مقاومتی می انجامد.

یکاقتصاددانگفت:نبایددلبســتهخارجمیشدیمو
ایناندازهپایبندیدربرجاموامیدبهدشــمنقسمخورده

اشتباهبود.
مرحوم عباسعلی نورا در آخرین گفت وگو که با خبرگزاری فارس 
انجام داد درباره مشکلات اقتصادی اظهار کرد: نباید خیلی به خارج 
دلبسته می شدیم و تا این اندازه پایبندی به برجام و امید به دشمن 

قسم خورده هم اشتباه بود.
وی بــا انتقاد از اینکه دولت با مردم کم حرف می زند افزود: انگار 
دولت می خواهد بگوید که بهترین کارها را انجام می دهد در حالی که 

باید مشکلاتش را به صورت شفاف به مردم توضیح بدهد.
استاد اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به اینکه شکی نیست 
که ریشه اغتشاشات روزهای اخیر کشور اقتصادی است، گفت: چندین 
سال است که اقتصاددان ها به دولت ها تذکر می دهند که وقتی رکود 
در کشــوری بیش از یک سال ادامه یابد، به بحران اقتصادی تبدیل 

می شود و سپس این بحران به بحران اجتماعی تبدیل می شود.
نورا ادامه داد: اما به آتش کشاندن پرچم جمهوری اسلامی ایران 
ریشه اقتصادی ندارد، چرا که بزرگ ترین دستاورد جمهوری اسلامی 
ایران امنیت بوده و کســانی که امنیت کشــور را زیر سؤال می برند، 

دشمنان قسم خورده کشور هستند.
وی با بیان اینکه شش عامل، اقتصاد ایران را تحت تأثیر قرار داده 
افزود: بیکاری، رکود اقتصادی، مفاسد اقتصادی، تبعیض )در جامعه 
رانت خواری و پارتی بازی زیاد اســت(، قاچاق، و بی توجهی به اقتصاد 
مقاومتی از جمله این مشکلات هستند که دولت مردان باید پیش از 
این، مشــکلات را حل می کردند.این اقتصاددان با اشاره به اینکه دو 
دهک بالای جامعه هرگونه کالایی را به کشور وارد می کنند و عامل 
اصلی گرانی قیمت ها و بحران های ارزی در کشــور هســتند، گفت: 

تحمل این گونه مسائل برای مردم سخت است.

مدیرعاملفولادمبارکه:

کیفیت، قیمت رقابتی 
و تحویل به موقع  مورد تاکید
 مشتریان فولاد مبارکه است


